

« Le monasterium Balmense dont vous rapportez l'éloge de son abbé Eutice n'a pas été fondé par ce saint, mais par saint Colomban. Vous en aurez la notice entière parmi nos fragments en voici par avance un abrégé tiré du cartulaire de Cluny :

« Ego Petrus humilis fratrum Cluniacensium abbas notum facio tam eisdem fratribus quam cunctis legentibus ea quæ sequuntur *Balmense monasterium* a Sancto, ut fama est, Columbano fundatum diu, non sub ipso tantum, sed et post ipsum in sanctæ conversationis religionis proposito a sancto fundatore suscepto tempore non parvo perseveravit, adeo autem hanc constantem sui perseverantiam nihil sanis studiis exhibuit ut tam apud Luxoium et Lirinum, præcipua prima monasteria, quam etiam in tota pæne Gallia religione monastica languescente, in sola Balmensi Ecclesia fugaces ejus reliquiæ longo post tempore velut ex propriis sedibus expulsa resedissee viderentur.

« Testis horum S^{us} Odo, etc.

« Datur hæc abbatia S^o Petro Cluniacensi reformanda ab Eugenio II de assensu Chrysopolitani sue Bizontinensis archiepiscopi, Humbertus et Guillelmus Burgundiæ comites balmensis cænobii advocati etc.

« Statuit pro eo non nulla in die anniversarii Petrus I anno MCLI die circumcisionis.

« Cette pièce est assez belle ; si elle n'est pas imprimée dans l'*Histoire de Bezançon* du P. Chifflet, vous l'aurez dans mon VI^e tome de *Fragments historiques*.

« Vous avez encore oublié en parlant d'Ambournay un obélisque d'un ancien seigneur romain nommé Lætinus ; vous l'aurez dans notre histoire avec son inscription (11).